
 

 

Ministeren 

 

 
Side 1/1 

Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 21. november 2024 har udvalget efter ønske fra Lise Bertelsen (KF) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

Alm. del - spørgsmål 51 

 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor det faste forsknings- og udviklingstilskud til 

erhvervsakademier og professionshøjskoler fortsat fordeles på baggrund af STÅ 

for regnskabsåret 2011? Der henvises til side 21 i rapporten ”Praksis ind i forsk-

ning – forskning ud i praksis: Ti år med forskning og udvikling ved professionshøj-

skoler og erhvervsakademier” udgivet af Danmarks Forsknings- og Innovationspo-

litiske Råd i maj 2023. 

Svar 

 

Det faste tilskud til professionshøjskolers og erhvervsakademiers forsknings- og 

udviklingsaktiviteter blev indført med finansloven for 2013 på baggrund af antallet 

af studenterårsværk (STÅ) i 2011. Tilskuddet blev oprindeligt afsat for en treårig 

periode og er hvert år siden da blevet forlænget. Der er i den forbindelse ikke ble-

vet rejst forslag om at ændre fordelingsmetoden. 

 

Det faste fordelingsgrundlag bidrager til et stabilt tilskud, der giver mulighed for 

langsigtede forsknings- og udviklingsindsatser og kapacitetsopbygning af videns-

miljøerne.     

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

19. december 2024 
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